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Down East stangholder, 
på lager igen, både i en-
kelt og dobbelt version.

 FRA
449,-

Westin Swim Wobbler 
Elias Narvelo Special 
Edition. Masser af nye 
farver.

 109,-

BFT 
vandtætte 
bokstasker 
i 2 størrelser.

 FRA
1199,-

Strike 
Pro Pig 

shad Junior, 
20 cm. 

Fås også 
i 15 og 23 cm.i 15 og 23 cm.

55,-

Savage gear 4D Perch 
Shad, fåes I 12,5 cm, 
17,5 cm og 20 cm.

NYHEDER OG 
GODE TLBUD

Daiwa 20Airyty LT, fås i str. 
1000 til 4000. 
Før pris op til 3519,-   

Nu frit valg

2499,-Shad, fåes I 12,5 cm, 
17,5 cm og 20 cm.  FRA

35,-

NYHEDER OG 
GODE TLBUD

Frederikssundsvej 50 - 2400 Kbh. NV - Tlf. 3888 4648
Store Torvegade 96 - 3700 Rønne - Tlf. 5691 0370 

info@fiskegrej.dk  •  www.fiskegrej.dk

VMC Mustache 
Shallow, designet 
til at booste dine 
gummiagn. 

Down East 
stangholder, 
på lager igen, 
både i enkelt 
og dobbelt 
version.

 FRA
449,-

Westin Swim Wobbler 
Elias Narvelo Special 
Edition. Masser af nye 
farver.farver.

 109,-

BFT 
vandtætte 
bokstasker 
i 2 størrelser.

 FRA
1199,-

Strike Pro Pig 
shad Junior, 

20 cm. Fås 
også i 15 og 

23 cm.23 cm.

55,-

 249,-

Rhino DX 55V 
elmotor med 

trinløs 
hastighed.
Før 3699,- 

NU
1999,-
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Efteråret er over os

Sensommeren blev ganske lun, og har muligvis forsin-
ket fiskenes efterårsmanøvre en smule, men fiskene bør 
nu være begyndt at samle sig på dybere vand. De kom-
mende måneder byder på godt fiskeri, især hvis vindfor-
holdene ikke giver for store udfordringer.

Oven vande er LF aktiv i forskellige projekter i for-
hold til at forbedre fiskeriet i vores vande. Forvalt-
ningsprojektet på Tissø fortsætter efter planen. Læs 
mere om dette inde i bladet. 

Vi er også med i en arbejdsgruppe på Arresø ”Godt 
fiskeri og god lystfiskerkultur”, hvor vi sammen med 
andre søbrugere vil sikre et stabilt og godt fiskeri 
fremadrettet. På Tissø var det nedgangen i fiskeriet, 
der startede projektet. På Arresø er det opsvinget med 
den store sandartbestand. Således er LF med hvor det 
er aktuelt. 

Et nyt tiltag er stiftelsen af  en LF-arbejdsgruppe 
med samme navn og formål: ”Bedre vandmiljø”. Her 
er det en mere overordnet indsats, hvor vi også vil be-
skæftige os med udledninger til søerne. Det kan du 

også læse mere om her i 
bladet, og måske kunne 
du tænke dig at være med? 

Vi er bevidste om at LF 
ikke kan løse disse opga-
ver alene. Vores forenings 
størrelse giver os dog en 
betydelig position, og derfor går vi konstruktivt ind 
i samarbejdet med øvrige interessenter. Vi har i de 
igangværende projekter oplevet en stor støtte fra Dan-
marks Sportsfiskerforbund, og et rigtig godt samar-
bejde med lokale fiskeklubber, så det er muligt at skabe 
resultater, der tjener vores interesser.

Hvis den fornyede politiske interesse for vandmil-
jøet omsættes til handling, er der begrundet håb for 
vores vandmiljø, og LF vil være med.

Brav hilsen
Bo Guldager



Florida
Tekst og fotos: Steen Lyngsø
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I guds eget land, nærmere bestemt i Florida, er alting 
stort. Bilerne, bådene, husene, vejene, supermarkeder-
ne, ja selv fiskene er store her. Det var netop fiskene 
som var årsagen til, at jeg i maj måned var en tur i 
Florida.

Vi skulle fiske på vestkysten, altså inde i den Me-
xicanske Gulf, hvor vi i fem dage, sammen med vores 
skipper Eric, skulle fiske ud for Venice efter nogle af de 
mange spændende arter, som findes her.

Vi ankom til vores lejede hus sidst på aftenen, og 
da vi allerede skulle mødes med Eric næste morgen, 
blev værelserne hurtigt fordelt og snart blev der drømt 
om den kommende uges fiskeri.

Næste morgen var vi tidligt oppe, og efter kaffen på 
tanken, var vi hurtigt fremme ved kajen og helt klar til 
at fiske. Vi lagde fra kaj og de første 10 minutters sejlads 
foregik inde i kanalen bag stranden. Her var det vildt 
imponerende at se den ene luksusvilla efter den anden, 
alle med egne bådebroer, hvor der lå ”fiskejoller” med 
2x300 HK på hækken eller lignende. Mindst lige så 
imponerende var det, at Eric kunne fortælle at langt de 
fleste blot var sommerhuse. Det er et vildt land!

Da vi kom ud på det åbne hav, skulle vi starte med 
at fange agnfisk, idet hovedparten af fiskeriet foregår 
med levende agn. Der anvendes nogle sildelignende 
fisk, som fanges inde under land i kastenet. Vi fangede 
hver dag 200-300 agnfisk, så var der nok til fiskeriet og 
til at fodre med.

Her var det godt vi havde Eric, han var bare impo-
nerende med det store kastenet.

”Sommerhus”

Vores båd

Permit

Fiskeriet foregår primært på vrag eller stenrev et 
stykke ude til havs. Der er således en sejltid på 1 til 
1,5 time før den første plads for dagens fiskeri nås. Her 
ankres der op og der lægges et net med frossent fiske-
mos i vandet for at tiltrække fisk. 
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På det første vrag skulle vi starte med at fiske efter 
permit. Her fiskes der med løs line og agnen er en mindre 
levende krabbe, som svømmer frit i vandet. Det specielle 
ved permit er, at de kun findes over vragene i maj måned, 
og der er tale om rigtig store fisk for arten. 

Ved ”flatsfiskeri” på lavere vand, er en fisk på 2-3 
kilo en trofæfisk, men ude til havs kan der fanges per-
mit på op mod 10 kilo, så det er virkelige trofæer der 
kan fanges.

Netop permit var en af mine ”ønskefisk” på denne 
tur, så det var med stor spænding og med alle sanser 
spændt, at jeg firede krogen med krabben ud med 
strømmen.

Det er vildt spændende at fiske på denne måde. 
Efter lidt tid mærkede jeg en fisk tage agnen, men fik 
den desværre ikke kroget. Ind med krogen og på med 
en ny krabbe.

Noget tid senere fik jeg endnu et hug, og denne 
gang sad den der. Skipperen var ikke i tvivl om at det 

Mindre groupere

var en permit, så med begyndende gummiben blev fi-
sken fightet, forsigtigt men bestemt. Det er en stærk 
fisk, og da den endelig kom ind til bådsiden og var sik-
kert landet, lød der nok et lille glædesudbrud. Vi havde 
kun fisket i en halv time og jeg havde allerede landet en 
flot permit, helt vildt!

Vi fangede kun tre permit i løbet af ugen, så det var 
en fisk jeg var meget glad for.

Der var efterhånden kommet mange fisk op i duft-
sporet bag båden, så nu blev der agnet op med levende 
fisk, som også blev fisket på friline. Der blev fanget fisk 
som amberjack, forskellige groupere, jack crevelle og an-
dre arter, så der var virkelig gang i fiskeriet. Vi prøvede 
også at fiske med små fiskestykker på et mikro jighoved 
for at trække agnen lidt ned i vandet, det gav nogle min-
dre snapper arter, som var fantastiske spisefisk.

Efter et par timers fiskeri mente skipper at vi skulle 
prøve noget nyt, så ankeret kom indenbords og kursen 
blev sat mod et nyt vrag, som lå 20 minutter væk. Her 
gentog proceduren sig, i med ankeret, ud med ”rubby 
duppyen” og så begyndte fiskene at indfinde sig og fi-
skeriet startede.
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Der er virkelig mange fisk i vandet derovre.
De næste dage forsatte fiskeriet stort set på samme 

måde, men de forskellige pladser gav forskelligt fiskeri 
med andre arter. Eric kender virkelig sit fiskevand, han 
vidste præcist hvad vi kunne fange på de enkelte pladser. 
Vi kunne sejle hen på en samling sten og fange forskel-
lige grouper arter, så sejlede vi 10 minutter til en anden 
plads hvor han sagde, at der var store red snappere, og 
fangede stort set kun red snappere, næste sted var et vrag, 
hvor der skulle være amberjack, og så fangede vi amber-
jack. Det var en stor fornøjelse at fiske med en skipper 
som kan fiskeriet og som kender sit vand så godt.

På nogle vrag tiltrak de mange fisk en del hajer. Det 
var primært bullsharks som kom ind til båden, og der var 
tale om ganske pæne eksemplarer. Det var imponerende 
at se disse store rovdyr svømme rundt under båden i det 
klare vand. Det kunne dog til tider være rimeligt distra-
herende, idet hajerne tog de fisk som vi havde på krogen, 
nogle gange skulle man endda være heldig for at se hvad 
man havde på, inden fisken blev taget af en haj. 

Men sådan en haj kan selvfølgelig også fanges, så 
hvis vi havde lyst, ville Eric gerne rigge en stang op til 
hajerne. Det skulle han ikke sige to gange, selvfølgelig 
skulle vi prøve det.

De var ikke helt nemme at overliste, men det lyk-
kedes, og vi fik hver en bullshark i 150 kilos klassen. 
En fisk som giver en ganske god fight, der er store kræf-
ter i sådan et bæst.

En anden fisk man skal prøve at fange, når man er 
på disse kanter, er en goliat grouper. 

De imponerende fisk har været næsten udryddet, 
men en mangeårig fredning har medført, at bestanden 
igen er oppe på et godt niveau. Det er tilladt at fiske 
efter grouperne med stang, men udelukkende som 
”catch and release” fiskeri.

Selve fiskeriet er noget helt for sig selv. Det er fisk 
som kan veje flere hundrede kilo, så grejet er af den 
kraftigste slags. Man bliver iført kraftig fightsele og fast-
spændt til hjul og stang med to karabinhager, men så er 
man også klar. Det fiskes med et stort stykke fisk på en 
cirkelkrog, som sænkes ned over vraget og så er det bare 
at vente indtil den store grouper får øje på agnen.

Det skal nævnes at det er vigtigt at holde fisken 
hårdt, idet den ikke må få lejlighed til at gå tilbage i 
vraget, så er den tabt. Dette medfører så også, at brem-
sen på det store multihjul er totalt spændt.

Rasmus i fight med haj

Stor bullshark

Fiskeørneunger
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Da jeg stod klar med stangen og agnen var nede 
over vraget, var jeg meget spændt og måske en kende 
nervøs, idet jeg havde hørt flere drabelige beretninger 
om fighten med en goliat grouper.

Efter ca. 10 minutter, var der noget ved agnen og jeg 
kunne mærke den blev taget, nu var det bare at rulle ind, 
så cirkelkrogen kunne sætte sig i mundvigen på fisken. 

Det der skete herefter glemmer jeg ikke foreløbig. 
Fisken blev kroget og så mærkede jeg en modstand, 
som jeg ikke havde mærket fra en fisk før. Da fisken 
skulle holdes hårdt, blev jeg trukket mod rælingen, 
jeg kunne simpelthen ikke gøre noget, så det var godt, 
at der var et håndtag i ryggen af fightselen, som Eric 
kunne holde i, ellers tror jeg, at jeg kunne være ble-
vet trukket overbord. Det var bare at holde hårdt mod 
hårdt, og lægge hele kropsvægten i den kraftige fight-
sele. Efter nogle minutters konstant pres lykkedes det 
at få fisken længere op i vandet og pludselig poppede 
der en enorm fisk op ved bådsiden.

Det var godt nok en vild fisk, og netop en stor go-
liat grouper var min anden ”ønskefisk” på turen, og nu 
lå den lige der. Jeg skulle selvfølgelig have mit billede af 
trofæet, men da en fisk i denne størrelse ikke kan kom-
me op i båden, var der ikke andet for, end at komme 
ud til fisken i dens element. Vi havde haft nogle store 
bullsharks under båden 30 min inden, men Eric mente 
at det nok skulle gå, så det var bare på hovedet i baljen 
og få taget billedet. Det var lidt ”spændende”, men jeg 
fik billedet og jeg var glad.

Ugen var efterhånden gået og vi havde haft et fan-
tastisk fiskeri. Vi fik over 30 forskellige arter, så fiskeri-
et er meget varieret fra let fiskeri efter mindre arter som 
snappere til det kraftige efter hajer og store groupere. 
Det et rigtigt fint sted, hvis man vil prøve kræfter med 

eksotisk fiskeri, idet alt grej er tilgængeligt ombord, 
samt skipperen og båden bare er i top.

Ud over fiskeriet, er Florida i sig selv en oplevelse. 
Alt er bare større og der er bare mange skønne og skøre 
ting derovre. Vi havde nogle dage uden fiskeri, hvor vi 
blandt andet var på en tur inde i landet, hvor vi skulle 
grave efter forstenede hajtænder i en flod. Vi blev sejlet 
op ad floden i en swamp boat, og blev sat i land ved 
en rigtig hillbilly type, som var vores guide.  Der skulle 
graves i gruset, mens man gik i vand til livet. Vi ved jo 
alle, at der er alligatorer i Florida, og det fyldte da også 
lidt i starten. Det var først da turen var slut, at fyren 
som sejlede båden, fortalte at de i svinget lige opstrøms 
for hvor vi var i vandet, nogle uger før, havde set den 
største alligator som de nogensinde havde observeret i 
floden. Så kunne vi tænke lidt over det.

Hvis man kunne være interesseret i en tur til Flo-
rida og har nogle spørgsmål eller andet, så er man vel-
kommen til at spørge mig. Man kan også gå ind på 
Waterman Travels hjemmeside, der kan man se mere 
om en sådan tur.

Goliat grouper

Rasmus med red snapper
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Et debatoplæg

Kan vi gøre vores fiskeri mere bæredygtigt?
Og skal vi overhovedet prøve på det?
Jeg har ingen løsninger i dette indlæg, men vil prøve 
at belyse nogle af de udfordringer, vi står med. I det 
følgende er det primært geddefiskeriet, jeg tænker på, 
da problemerne synes at være størst her.

Først og fremmest vil jeg tilstå, at jeg selv er en af 
de værste “syndere”. Jeg fisker nok 50-100 gange om 
året. Jeg anvender livescope, gps søkort, frontmonteret 
elmotor m.m. Jeg fanger en del fisk og ingen tvivl om, 
at jeg er en del af det store fiskepres på vores vande.

De senere år er der sket en voldsom udvikling i fi-
skeriet. Livescope har betydet meget, men også frem-
komsten af store og meget realistiske agn til trolling har 
øget fangsterne dramatisk.

Med en frontmonteret elmotor kan én mand let 
styre mange stænger. Forleden så jeg en båd sejle ud på 
Esrum Sø med otte stangholdere monteret.

Natfiskeri med livescope har vist sig ekstremt ef-
fektivt. Nok dels fordi mange fisk i højere grad jager 
om natten, når fiskepresset om dagen bliver stort, og 
dels fordi fiskene ikke kan se bedraget og derfor lettere 
tager en agn serveret for næsen af den.

Og så er der levende agn. Det er jo ikke en ny tek-
nik. Men nu kombineret med livescope og frontmon-

teret elmotor, som også her muliggør brug af mange 
stænger, er det en uhyggelig effektiv teknik.

Når hertil lægges, at antallet af fiskere er steget me-
get, og den fiskemæssige kunnen også er steget, så er 
vi endt i en situation, hvor fiskepresset er blevet meget 
stort.

Jeg fisker selv mest på Furesøen, og her har jeg 
mærket en markant forringelse af fiskeriet. Der er færre 
gedder og meget færre store fisk. Mange af de fisk man 
fanger, er i dårlig kondition og har sår og ar efter at 
være fanget tidligere.

Hvad kan vi gøre?
Jeg selv er ikke nået særlig langt i min “forbedringspro-
ces” må jeg med skam indrømme.

Jeg har droppet al brug af levende agn, men det 
skyldes mest, at jeg synes, det er en spændende udfor-
dring at kunne gøre det lige så godt med kunstagn.

Trolling dyrker jeg næsten ikke. For mig er det lidt 
kedeligt og lidt ”erhvervsfiskeragtigt”. Jeg har set trol-
lingfiskere som knap sætter farten ned ved hug med 
mindre, der er tale om en trofæfisk. Men jeg anerken-
der, at for nogle er trolling den mest interessante fiske-
form, og for andre er fiskeri med levende agn hyggeligt 
og spændende. Vi er jo forskellige som fiskere, og det 
er forskellige aspekter af fiskeriet, som vi interesserer 
os for.

Jens Bursell, som jeg er stor fan af, har i mange 
år beskæftiget sig med udvikling af release tackler med 
små kroge. Jeg tror, at brugen af mindre kroge er ve-
jen frem, men for de fleste er det nok for besværligt at 
bruge Jens Bursells teknikker 100 %, men det betyder 
ikke, at man ikke kan lade sig inspirere af Jens. F.eks 
kan man bruge mindre kroge monteret i 2-3 spring-
ringe på woblere og jerkbait.

Modhageløse kroge. Den burde være oplagt. I de 
store Youtube produktioner “Pike Fight” og “Fly vs 
Jerk” er det indført som regel, at man fisker modha-
geløst. Jeg har ikke selv taget springet endnu, men det 
sker forhåbentlig snart. Ifølge Jens Bursell er gevinsten 
ved modhageløse kroge størst, når det drejer sig om 
store kroge.

Gedder er væsentligt mere sårbare om sommeren, 
så vi bør nok lade dem få fred i de varme måneder. Jeg 
er selv i stor udstrækning gået over til aborrefiskeri om 
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sommeren. Der er heldigvis mange interessante fiske-
teknikker, der kan anvendes efter aborre, og det gør det 
til et meget spændende fiskeri. 

Alle vores rovfisk er sårbare overfor at blive hentet 
op fra stor dybde. Det bør vi nok også have i vores 
tanker.

Det var en masse spørgsmålstegn og få løsninger.
Jeg tror, man skal være tilbageholdende med at mo-

ralisere overfor andre, så min opfordring skal være at 
tage diskussionen med sig selv i første omgang.

Vi er alle forskellige steder i vores fiskekarriere.  Jeg 
er en gammel mand, der har fanget mange fisk igen-
nem et langt liv. Jeg kan måske bedre tåle at miste 
nogle fisk, fordi jeg fisker med små eller modhageløse 
kroge, end den familiefar, der er ude med sin søn, og 
hvor det er vigtigt at få en fisk op i båden.

Med brav hilsen
Niels Buch Jørgensen

Etablering af arbejdsgruppen ”Bedre Vandmiljø”
Tekst: Per Mikkelsen

Som alle medlemmer sikkert er klar over, står det 
generelt meget dårligt til med vores vandmiljø. Des-
værre også i de fleste af Lystfiskeriforeningens egne 
fiskevande. Stigende temperaturer på kloden og til-
førsel af alt for mange næringsstoffer til fiskevandene, 
gør det kun værre og udgør en meget alvorlig trussel 
for vores fremtidige kæreste syssel – lystfiskeriet. 

Lystfiskeriforeningen kan og skal ikke længere 
stå udenfor den indsats, som andre foreninger og 
organisationer bidrager med. Der etableres derfor 
en arbejdsgruppe med titlen: ”Bedre Vandmiljø”. 
Det primære formål er i første omgang at bidrage 
med idéer og tiltag, så Lystfiskeriforeningen på sigt 
får bedre muligheder for at medvirke til at skabe et 
sundere vandmiljø. 

Gennem samarbejde og dialog med andre klub-
ber, DSF, forskere, myndigheder og andre interes-
segrupper skal arbejdsgruppen (vi) finde mulighe-
derne, så vi på forsvarlig vis kan påvirke vandmil-
jøet positivt og derved skabe bedre betingelser for 
de sjællandske fiskebestande. 

Vi vil referere til bestyrelsen, men arbejder selv-
stændigt efter rammer, der sikrer gruppen stor grad 
af handlefrihed. 

Har du ventet på muligheden for at tage kam-
pen op for et bedre vandmiljø eller har du ønsker 
om at få indsigt i, hvad der påvirker vores vand-
miljø? Så byder chancen sig her og nu. Vi kan ikke 
love mirakler, men et spændende arbejde mod et 
fælles mål. Det kan du blive en del af. 

Vi fastsætter selv arbejdsprocesser, den tid der 
anvendes og hvem vi går i dialog med. Der er ingen 
forventninger om, at du er ekspert indenfor miljø-
området, men hvis 
• du har stor lyst til at gøre noget for vandmiljøet 

i vores fiskevande,
• har en kreativ tankegang,
• har lidt tid og mod på af gå i gang med et nyt 

projekt,
• har ønske om at møde andre ligesindede og en-

gagerede,
så er du en af de deltagere til gruppen, vi søger. 

Er du interesseret, kan du kontakte Per Mikkelsen 
på SMS på tlf. 5116 1960, så vender han tilbage.
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Bestandsanalyse på Tissø
Tekst og fotos: Brian Jensen

Weekenden den 24. og 25. august afholdt partner-
gruppen på Tissø sin egen bestandsanalyse af fiskebe-
standen i Tissø. Garnene, der er 32 meter lange og 1,8 
meter høje, og er inddelt i felter med forskellige maske-
størrelser til forskellige størrelser fisk, er sponseret via 
Lystfiskeri Danmark, som Danmarks Sportsfiskerfor-
bund har ansøgt. Garnene blev placeret på forskellige 
steder på søen og i forskellige dybder, både på bunden 
men også pelagisk. Faktisk så blev første sæt garn al-
lerede sat ud fredag eftermiddag. Meningen var, at jeg 
skulle sejle i en jolle ved siden af båden, der skulle sætte 
garnene og placere garnene ifølge anvisning fra DTU 
Aqua. Men en kraftig vind fra syd og sydvest på 12 m/s 
med 22-24 i stødene gjorde, at jeg valgte at blive på 
land og se fiskerne sejle ud i den kraftige sø. Grundet 
den hårde vind kunne der ikke sættes pelagiske garn og 
derfor blev der kun sat seks bundgarn, et enkelt på lavt 
vand i sydenden, og resten på dybt vand.
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 Lørdag morgen blev garnene så taget op og nu 
skulle det store arbejde i gang, nemlig at fjerne alle fi-
skene fra prøvegarn, måle og veje dem samt registre alle 
data. Til dette var lystfiskere fra de lokale klubber mødt 
op, og fra LF var det Jack Jensen og undertegnede. Af 
opsigtsvækkende fangster kan nævnes to sandartyngel, 
to pigsmerlinger, en trepigget hundestejle, tre store lø-
jer, en masse hork og en skarv. Kun en lille gedde på 30 
cm og kun fem store aborre mellem 36 og 43 cm havde 
ikke set garnmaskerne inden de svømmede ind i dem. 
Til gengæld blev der fanget mange mindre aborre, no-
get tyder på meget store årgange af aborre på 6-7 cm og 
13-15 cm. Enkelte kæmpeskaller på lige under 40 cm 
var også svømmet ind i garnene.

Alle data bliver nu sendt til DTU Aqua som analy-
serer resultaterne til det videre brug.

Hvad skal vi så bruge denne analyse til, er der nok 
nogle der spøger om! Den skal bruges til at få en bedre 
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Sæt X i kalenderen  
Arrangementer i vinterhalvåret  på Havarthigaarden i Holte

7. november 2024
Vores traditionsrige årlige andespil

26. marts 2025
Den årlige ordinære generalforsamling

forståelse for Tissøs fiskebestand og støtte lystfiskere i 
de forhandlinger om fremtidige kvoter, som erhvervs-
fiskeren kan tillade sig at fiske. Analysen kan belyse om 
det så er rentabelt for erhvervsfiskeren at fiske på søen.

Tak til alle dem der mødte op. Hele weekenden 
blev gennemført i højt humør og med rigelige mæng-
der af fiskehistorier.
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Andespil
Torsdag 

den 7. november kl. 19

Havarthigaarden, Havarthivej 6
      2840 Holte

Drømmer du om andesteg?
Traditionen tro afholder LF det årlige andespil i begyndelsen af november måned, 
inden Mortens aften. I år er ingen undtagelse.

Andespil i LF er en af de gamle traditioner. Det er et bankospil hvor der spilles 
om Mortensanden, flæskestege, vin og chokolade. Og hvis vores generøse sponsorer er med os, vil der 
også være præmier i form af fiskegrej.

Det er en hyggelig aften af et par timers varighed for alle medlemmer med familie. Der spilles 10 
ordinære spil, hvor man kan vinde chokolade på en række, vin på to rækker og ved pladen fuld skiftes 

der mellem en stor frisk fersk and eller 
en stor flæskesteg. Pladerne koster 25 
kr. pr. stk. og der er fem plader for en 
hund. Herefter spilles der to ekstraspil 
med ekstra store præmier. Her koster 
pladerne 10 kr. pr. stk. Vi tager imod 
kontanter og MobilePay. Foreningen 
byder på øl og vand.
I 2023 mødte et rekordstort antal med-
lemmer med familie op, vi håber selv-
følgelig på mindst lige så mange i 2024. 
Ses vi?

PBV
Signe Boes

Indbydelse til andespil anno 2024
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LF Præmiefisk pr. 11. september 2024

Aborrer:

Dato: Fanger: Vægt: Fiskevand: Redskab/metode:

20.05. Benny Kurt Jensen 1,450 Sjælsø Kobberspinner
01.09. Klaus Vestergaard 1,290 Esrum Sø Gummidyr

Gedder:

Dato: Fanger: Vægt: Fiskevand: Redskab/metode:

17.02. Torben Christensen 12,470 Lyngby Sø Wobler
08.05. Klaus Vestergaard 9,600 Tissø Gummidyr
05.05. Niels Buch Jørgensen 9,300 Søndersø Agn
08.05. Klaus Vestergaard 9,050 Tissø Gummidyr

Sandarter:

Dato: Fanger: Vægt: Fiskevand: Redskab/metode:

02.06 Jack Thomas Jensen 9,500 Arresø Wobler
26.03. Bo Guldager 8,300 Arresø Jig
31.03. Martin Blond-Sørensen 8,200 Arresø Jig
05.07 Alexander Lichtenberg 7,200 Furesøen Jig
18.03. Hotho Vestergaard 6,900 Arresø Gummidyr
08.02. Mikkel Weischelfeldt 6,070 Bagsværd Sø Jig
17.03. Martin Blond-Sørensen 6,000 Arresø Agn
08.06. Martin Blond-Sørensen 5,850 Furesø Jig
29.07 René Odér 5,800 Arresø Wobler

Klaus med den gamle kriger.  
Foto: Emil Hejberg 01.09.2024

En dejlig dag
Min fiskemakker Emil og undertegnede var på Esrum 
Sø søndag d. 1. september i det mest fantastiske vejr. 
Vi startede fra morgenstunden med vertikalgrejet, der 
ganske overraskende gav en slidt gammel kriger af en 
aborre på hele 49 cm. Aborren har nok været sulten, da 
den ”kun” vejede 1.290 gram. 

Senere på dagen oplevede vi bl.a. en god hugperio-
de, hvor vi inden for en hektisk time fangede en stribe 
fine aborrer og nogle gedder. Emil snuppede i hugpe-
rioden bl.a. to flotte aborrer omkring kiloet.

Med brav hilsen
Klaus Vestergaard
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Facebook
Lystfiskeriforeningen anno 1886

HUSK at melde jer ind i vores Facebookgruppe, så I ikke går glip af  aktiviteter, 
konkurrencer mm. i foreningen. 

Læs om seniorerne på Læs om seniorerne på www.lystfiskeriforeningen.dkwww.lystfiskeriforeningen.dk

Seniorgruppen:Seniorgruppen:
Jørgen KjærgaardJørgen Kjærgaard

Bagsværd Hovedgade 106, 2D, 2880 BagsværdBagsværd Hovedgade 106, 2D, 2880 Bagsværd
Telf.: 2338 0087Telf.: 2338 0087

Madfisker på spil. Fra 
spand til bord. Billedet 
er syvende kandidat 
til årets forsidebillede. 
Fotografen afsløres i 
Januar / Februar 
nummeret 2025.

Forsiden
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